


 

ABSTRACT 

REGULATIONS ON THE INTERNATIONAL ACADEMIC 

COOPERATION OFFICE OF THE UNIVERSITY OF WORLD ECONOMY 

AND DIPLOMACY 

 

These Regulations define the legal status, main functions, rights and 

obligations, organizational structure, and qualification requirements of the 

International Academic Cooperation Office of the University of World Economy and 

Diplomacy (UWED). The Office is a structural unit of the University and operates 

under the supervision of the First Vice-Rector for Academic Affairs, carrying out its 

activities in accordance with the current legislation of the Republic of Uzbekistan, 

governmental acts, and the internal regulatory documents of the University. 

In accordance with these Regulations, the Office’s core mission is to develop 

and coordinate the University’s international academic cooperation with foreign 

higher education institutions, research centers, and international organizations. The 

key areas of activity include the development of international cooperation strategies, 

preparation and formalization of agreements and memoranda, organization and 

monitoring of student and faculty exchange programs, and implementation of 

academic mobility initiatives. 

The Office also facilitates the participation of the University in international 

grants and programs, attracts foreign funding, and supports the involvement of 

foreign scholars and professors in the educational and research processes. In close 

cooperation with faculties, departments, and other structural units, the Office 

coordinates international academic visits, internships, joint research projects, and 

academic events, as well as provides organizational support for incoming 

international students and staff, including visa, accommodation, and orientation 

issues. 

Furthermore, the Office is responsible for preparing and submitting periodic 

reports on international cooperation activities to the Ministry of Foreign Affairs and 

the Ministry of Higher Education, Science and Innovation of the Republic of 

Uzbekistan in accordance with established procedures. 

The Regulations also specify the functions and qualification requirements for 

the Head of the Office, chief specialists, and leading specialists, emphasizing the 



need for higher education, foreign language proficiency, professional competence, 

initiative, and responsibility. 

These Regulations shall enter into force from the date of their approval, and 

any amendments and additions thereto shall be approved by the Academic Council 

of the University. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



АННОТАЦИЯ  

ПОЛОЖЕНИЕ ОБ ОФИСЕ МЕЖДУНАРОДНОГО 

АКАДЕМИЧЕСКОГО СОТРУДНИЧЕСТВА УНИВЕРСИТЕТА 

МИРОВОЙ ЭКОНОМИКИ И ДИПЛОМАТИИ 

 

Настоящее Положение определяет правовой статус, основные задачи, 

права и обязанности, организационную структуру, а также квалификационные 

требования к сотрудникам Офиса международного академического 

сотрудничества Университета мировой экономики и дипломатии (УМЭД). 

Офис является структурным подразделением Университета и подчиняется 

первому проректору по академическим делам, осуществляя свою деятельность 

в соответствии с действующим законодательством Республики Узбекистан, 

решениями Правительства и внутренними нормативными документами 

Университета. 

В соответствии с данным Положением основная деятельность Офиса 

направлена на развитие и координацию международного академического 

сотрудничества Университета с зарубежными высшими учебными 

заведениями, научными центрами и международными организациями. К 

ключевым направлениям деятельности относятся разработка стратегии 

международного сотрудничества, подготовка и оформление договоров и 

меморандумов, организация и мониторинг программ обмена студентами и 

профессорско-преподавательским составом, а также реализация программ 

академической мобильности. 

Офис содействует участию Университета в международных грантах и 

программах, привлечению иностранных инвестиций, а также привлечению 

зарубежных ученых и преподавателей к учебному и научно-

исследовательскому процессу. Во взаимодействии с факультетами, кафедрами 

и другими структурными подразделениями Офис координирует 

международные академические поездки, стажировки, совместные научные 

проекты и мероприятия, а также оказывает организационную поддержку 

иностранным студентам и специалистам по вопросам визового оформления, 

проживания и адаптации. 

Кроме того, Офис обеспечивает подготовку и представление в 

установленном порядке отчетов о международной деятельности Университета 

в Министерство иностранных дел и Министерство высшего образования, 

науки и инноваций Республики Узбекистан. 



В Положении также определены функциональные обязанности и 

квалификационные требования к начальнику Офиса, главным и ведущим 

специалистам, предусматривающие наличие высшего образования, знание 

иностранных языков, высокий уровень профессиональной компетенции, 

инициативность и ответственность. 

Настоящее Положение вступает в силу со дня его утверждения, а 

вносимые в него изменения и дополнения утверждаются Академическим 

советом Университета. 
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